



航空学报 » 2014, Vol. 35 » Issue (1) :141-150 DOI: 10.7527/S1000-6893.2013.0314

流体力学与飞行力学

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< << 前一页 | 后一页 >> >>

抽吸控制对低雷诺数下翼型分离流动的影响

张旺龙¹, 谭俊杰¹, 陈志华², 任登凤¹

1. 南京理工大学 能源与动力工程学院, 江苏 南京 210094;
2. 南京理工大学 瞬态物理国家重点实验室, 江苏 南京 210094

Effect of Suction Control on Separation Flow Around an Airfoil at Low Reynolds Numbers

ZHANG Wanglong¹, TAN Junjie¹, CHEN Zhihua², REN Dengfeng¹

1. School of Energy and Power Engineering, Nanjing University of Science and Technology, Nanjing 210094, China;
2. National Key Laboratory of Transient Physics, Nanjing University of Science and Technology, Nanjing 210094, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (6032KB) HTML OKB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要

为了系统研究抽吸区域相对于分离点的作用位置、孔间距和孔径对抽吸控制翼型分离流动效果的影响,以NACA0012翼型表面分离流动为基准状态,在其吸力面设计了局部多孔抽吸结构,采用AUSM⁺-up格式、大涡模拟方法和双时间步长(LU-SGS)隐式算法,对低雷诺数下多孔分布式抽吸结构对流动分离的控制效果进行了数值研究。研究表明:当抽吸区域位于分离点之后时,抽吸控制效果最好;抽吸系数不仅存在一个下限值以达到快速、有效的控制效果,而且有一个上限值以保证抽吸控制品质因数(FOM)大于1;孔间距和孔径对翼型气动性能的影响较小,但对FOM分布的影响较大。

关键词: 流动控制 附面层抽吸 低雷诺数 翼型绕流 流动分离

Abstract:

In order to research the effects of suction zone locations with respect to separation point, hole spacings and diameters on separated flow suppression under suction control, some local porous suction distributions are designed on the NACA0012 airfoil upper surface, where the flow separation often happens at low Reynolds numbers. The effectiveness of the designed suction distributions is numerically investigated, by using AUSM⁺-up scheme, large eddy simulation method and lower-upper symmetric Gause-seidel (LU-SGS) implicit scheme with dual-time-stepping technique. The computational results show that when the suction zone is located behind the separation point, the control effect is best. The suction coefficient should be limited by a minimum value to obtain fast and effective control effect, also must be limited by a maximum value to ensure the figure-of-merit (FOM) of suction control is larger than one. The hole spacings and diameters have smaller effects on airfoil aerodynamics performance, but larger influences on FOM distributions.

Keywords: flow control boundary layer suction low Reynolds numbers flow around airfoil flow separation

Received 2013-04-09; published 2013-06-26

Corresponding Authors: 谭俊杰, Tel.: 025-84315508 E-mail: dlxyjx@mail.njust.edu.cn Email: dlxyjx@mail.njust.edu.cn

About author: 张旺龙 男, 博士研究生。主要研究方向: 计算流体力学, 飞行器气动设计, 流动控制。E-mail: zxzqlong@163.com; 谭俊杰 男, 教授, 博士生导师。主要研究方向: 计算流体力学。Tel: 025-84315508 E-mail: dlxyjx@mail.njust.edu.cn

引用本文:

张旺龙, 谭俊杰, 陈志华, 任登凤. 抽吸控制对低雷诺数下翼型分离流动的影响[J]. 航空学报, 2014, 35(1): 141-150. DOI: 10.7527/S1000-6893.2013.0314

ZHANG Wanglong, TAN Junjie, CHEN Zhihua, REN Dengfeng. Effect of Suction Control on Separation Flow Around an Airfoil at Low Reynolds Numbers[J]. Acta Aeronautica et Astronautica Sinica, 2014, 35(1): 141-150. DOI: 10.7527/S1000-6893.2013.0314

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 张旺龙
- ▶ 谭俊杰
- ▶ 陈志华
- ▶ 任登凤

